
 

 

DAGSORDEN SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Skole: Grønhøjskolen 

Mødested: Havndal     17.00 – 18.00 hver for sig + 18.00 – 19.00 sammen 

Mødedato: 30-10-23 

✓ Jes       (næstformand),      valgt for 4 år 
✓ Michael     valgt for 4 år 
✓ Benedicte  valgt 2 år  

Stine   valgt 2 år (udtrådt) 
Henriette Valgt for 2 år 
Maria   valgt for 4 år (udtrådt) 

✓ Louise (formand),  valgt for 4 år 
Jørn    indtræder som suppleant 1/2 

✓ Edith   Repræsentant for personale og TR pæd. 
✓ Birgitte   Repræsentant for personale og TR pæd. 

Martin  Hjælper til elevrådet 
Silke   Elevrådet 

✓ Maja   Elevrådet 
✓ Kasper Schou  viceskoleleder 
✓ Rune Høst  Indskolingsleder 
✓ Mette Gudum   Skoleleder 

 

Husk: Forældreråd indbydes til skolebestyrelsesmøde én gang årligt i efteråret. 

1. Nyt fra Elevrådet   

2. Nyt fra Ledelsen 

a. Personale: Forflyttelser og ny køkkendame 

b. Økonomi 

c. Lokaler (Kasper) 

d. Tværsdage og motionsdag (Kasper) 

e. Afd. T og SFO  (Rune) 

3. Info fra formand 

a. Fyraftensmøder ifbm. De 4 spor 

4. Smartwatch – skal vi handle på dette. https://skolemonitor.dk/del/BEokDCABDYSA 

5. Evt. 

Fællesmøde med Havndal Børneby omhandlende: 

Klassedannelse – fokus på hvad det gør at eleverne kan ønske hvem de gerne vil i klasse med 

(input fra Tirsdalens fødeskoler – formænd vil gerne deltage 

Se  i øvrigt bilag: Fælles dagsorden: 

REFERAT SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Hvis I melder afbud sender I mail til Mette Gudum. 

https://skolemonitor.dk/del/BEokDCABDYSA


 

 

Mødested: Havndal 

Mødedato: 30-10-23   Næste mødedato: 06-12-23 

Deltagere: «skriv her» 

Afbud: «skriv her» 

1. Bussen til Gjerlev er meget proppet.  

– Elevrådet laver optælling af antallet af elever i busserne og det indskærpes samtidigt, at 

sæder er til at sidde på og ikke taskeholdere.  

 

Ekstra microovn eller el-kedel til de ældste pga. kø til at få lavet nudler.  

– Der er sat et forsøg i gang med at hente vand til nuddelproduktion, ellers bliver der købt en 

ekstra microovn. Der vil dog være en rengøringsudfordring dertil.  

 

Til elevrådsmødet i fredags var der information om og dataindsamling til emnet om 

klassedannelse.  

 

Udskolingen har været samlet i et læsebånd, hvilket vil ske nogle gange. Det er en god måde at 

samles på, som også mellemtrinnet vil benytte sig af. Emnet denne gang var brug af chatGPT til 

f.eks. skriftlige opgaver, hvilket er en knap så god læringsvej. ChatGPT er en informationsgiver, 

som man skal være kritisk over for. Robotten kan og må ikke benyttes til opgavebesvarelser. 

 

2. a. De to medarbejdere, der er indstillet til forflyttelse, har stadigvæk ikke fået et andet arbejde 

og er indstillet til afskedigelse. Øvrige skoler i kommunen har fået lov til at slå stillinger op.  

Skolechefen arbejder på en ny metode til at lave forflyttelser.  

I køkkenet har skolen antaget en ukrainsk sprogpraktikant mandag, onsdag og fredag. Hun skal 

bestille varer, gøre klar til møder mv. Vi får begge på den måde dækket nogle opgaver.  

b. Håndværk og design er godt i vej. Sløjddelen er færdig og taget i brug. Håndarbejde er 

flyttet og skal nu sættes på plads. Der er et hængeparti med udsugning, som ejendomsservice 

gerne skal kigge på. 

Fysik/kemi har fået lavet måling af skimmelsvamp med resultat, at der skal gøres grundigt rent 

og udsugningen skal repareres. 

c. De tidligere emneuger hedder nu tværsdage, hvilket ligesom motionsdag er blevet afviklet 

med succes. Tværsdagene skal rumme læring på tværs af fag, hold, årgange, klasser, afdelinger 

el. lignende. Afd. A lavede noget for sig på tværs af alle årgange mens afd. B. og C. første dag 

havde Trimiade med hold på tværs af begge afdelinger og havde på dag to hold i hver afdeling 

på tværs af fag. 

d. Afd. T står foran forandringer, da den koordinerende medarbejder går på pension til 

sommer. Antallet af elever er stabiliseret efter en lille nedgang efter sommer og den 

efterfølgende visiteringsrunde.  

Den førnævnte koordinerende medarbejder frasiger sig også til sommer SFO’en, der knytter 

sig til afd. T, som skolen herefter skal organisere. Det forventes, at den økonomi, som 

kommunen hidtil har afsat til den SFO, fremover tillægges skolen. Der er et spændende 

planlægningsforår i vente. 

 



 

 

3. Der er stadigvæk ledige pladser til fyraftensmøderne ang. de fire spor – fremtidens skole. 

Til det første møde kommer Helle Rabøl Hansen, som skal klæde os og politikerne på ud fra en 

invitation til at tage med på visionsrejse med udgangspunkt i disse fem visionspunkter: 

1. Undervisning som mødested mellem elevens og samfundets behov. 

2. Flest mulige elever med - undervisningsdifferentiering 

3. Undervisning der lever i sin samtid og nutid  

4. Udvidet læringsbegreb - elevernes forforståelse bør inddrages 

5. Fællesskabende didaktik - eleverne samles om undervisningen 

 

Busselskabet er glad for busholdepladsen – eneste problem er bedsteforældre. 

 

Taxaerne om morgenen kommer tidligt til skole om morgenen, hvor de optager pladser i kys 

og kør zonen. – Rune kigger på, hvordan det kan løses. 

 

4. Skolebestyrelsen vil holde øje med, om denne problematik vokser sig større. 

 

 

Fælles bestyrelsesmøde: 

1. Tirsdalens skole og Søndermarkskolen fremlagde den årelange proces skolerne og 

bestyrelserne i Sydbyen har været igennem ift. princip om klassedannelse. Fra at have fokus på 

enkeltfaktorer over ønskeproces til en udelukkende faglig, professionel vurdering ud fra 

pædagogiske, didaktiske og relationelle kriterier med dialog med klasserne og de enkelte 

elever som yderligere datagrundlag.  

 

Selve klassedannelsen sker ved et seminar med personale fra alle afgivende og modtagende 

skoler. Personalet møder ind på seminaret kun med data og ingen øvrig forberedelse. 

Her Søndermarksskolens beskrivelse på hjemmesiden: 

https://sondermarkskolen.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper-og-

politikker/etablering-af-nye-klasser/ 

 

Det er usikkert, hvordan præsentationen til eleverne foregår, men det menes, at det sker i 

undervisningen og derefter sendes hjem. Vi modtager mere information om dette. 

 

Derudover er der fælles læringsdage med egne lærere på overbygningsskolen allerede fra 5. 

klasse. 

 

 

HAV-GRO: 

På respektive næstkommende bestyrelsesmøde drøftes tilgangen til nyt princip om 

klassedannelse ud fra aftenens oplæg. Herefter skriveproces. D. 10. januar mødes 

bestyrelserne igen til beslutning. 

https://sondermarkskolen.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper-og-politikker/etablering-af-nye-klasser/
https://sondermarkskolen.randers.dk/vaerdier-og-politikker/principper-og-politikker/etablering-af-nye-klasser/

